
2. Resolusjonsforslag – Barnehage

Fra Politisk utvalg
Til Haugesund Høyres årsmøte

Vår aller viktigste oppgave er å sikre barna våre en god og trygg oppvekst, uavhengig av
bakgrunn og utgangspunkt. Barnehagen spiller en viktig rolle for å oppnå dette, og vi vil at
barn skal leke, lære og være trygge i barnehagen. 

Familiene i førersetet
Barnehagene skal være en berikelse for barna våre, og bidra til å forme trygge og glade
barn. Det er kommunens oppgave både å sørge for kvaliteten i barnehagen, både for barn
og ansatte, men også fleksible rammer rundt tilbudet slik at flest mulig familier får benyttet
seg av det. I dag er det flere ting som legger begrensninger for dette. Blant annet er det
slik at fødselstidspunktet bestemmer hvor lenge man må vente på barnehageplass. Målet
vårt er at alle barn, uavhengig av fødselstidspunkt, skal få tilbud om barnehageplass fra
fylte ett år eller endt permisjon. Vi må også sørge for at de kommunale barnehagene har
fleksible leverings- og hentetider som passer foreldrenes diversifiserte arbeidstider.

Mangfold i barnehagesektoren
Barnehagen skal gi barn trygge rammer og nødvendige ferdigheter til å mestre
overgangen til skolehverdagen. Haugesund Høyre tror på valgfrihet og mangfold i
barnehagesektoren, og mener at både private og offentlige barnehager spiller en viktig
rolle for å oppnå dette målet. Det viktigste er at barnehagene har god kvalitet. Haugesund
Høyre vil verne om foreldrene sin mulighet til å ta valg på vegne av sitt barn og deres
familiesituasjon. Derfor vil vi ta vare på et mangfoldig barnehagetilbud, og jobbe for at
barnehagene skal få ressursene og friheten til å møte behovene hvert enkelt barn har.

Tidlig innsats
Ikke alle barn får den hjelpen de trenger, eller får den for sent. For å unngå at små hull i
grunnmuren vokser seg store, må innsatsen settes inn tidlig – allerede i barnehagen. Det
er viktig at barn som trenger ekstra støtte, fanges opp så tidlig som mulig slik at gode og
tilpassede tiltak kan settes inn.

Haugesund Høyre:

● er kritisk til regjeringens forslag om ny finansieringsmodell for private barnehager
● vil gå fra to barnehageopptak i året til kontinuerlig barnehageopptak
● ha mål om at alle barn uansett bakgrunn skal ha gode ferdigheter i norsk når de

starter på skolen
● vil styrke samarbeidet mellom barnehager og skoler for å sikre en god overgang for

barna
● vil jobbe for at spesialpedagogiske ressurser for barn i barnehagen følger med

barnet ved overgangen til skole.



● vil tilby etter- og videreutdanning for å øke kompetansen hos ansatte og ledere i de
kommunale barnehagene

● vil involvere barna og foreldrene for å skape en enda bedre barnehage gjennom
brukerundersøkelser og kvalitetsindikatorer

● vil sikre en effektiv drift og gode kommunale barnehager
● vil arbeide for å øke graden av deltakelse i barnehage blant barn med

innvandrerbakgrunn
● vil sørge for fleksible leverings-, og hentetider i kommunale barnehager

Vedtak: Enstemmig vedtatt.



3. Uttalelse – Innsatsen mot partnervold må styrkes

Fra Politisk utvalg
Til Haugesund Høyres årsmøte

Alle skal føle seg trygge, både på gaten, på arbeidsplassen og hjemme. Vold i nære
relasjoner er alvorlig kriminalitet med store konsekvenser både for den som utsettes
direkte og for den som lever i en tilværelse med vold. Denne volden utgjør et omfattende
samfunns- og folkehelseproblem og er en av de største likestillingsutfordringene.

Haugesund Høyre mener arbeidet for å verne ofre for partnervold og vold i nære
relasjoner må intensiverer for å holde innbyggerne trygge.

Det er kun den som utøver vold som er ansvarlig for sine handlinger. Offentlige
myndigheter har
en forpliktelse til å beskytte enkeltmennesket og forebygge og bekjempe denne
kriminaliteten. Ansvaret for at besøks- og kontaktforbud overholdes bør ligge hos
gjerningspersonen, ikke offeret. Haugesund Høyre mener hensynet til ofrene for
kriminalitet må styrkes.

Kontakt- og besøksforbud innebærer at gjerningspersonen nektes å ta kontakt med offeret
og å bevege seg innenfor visse områder, typisk offeret sitt hjem og arbeidssted. Forbudet
kan håndheves ved at gjerningspersonen pålegges å gå med elektronisk fotlenke, såkalt
omvendt voldsalarm. Beveger gjerningspersonen seg innenfor forbudssonen, går alarmen
hos politiet. Domstolen kan i dag beslutte bruk av omvendt voldsalarm

Stortinget vedtok før jul at også påtalemyndigheten skal ha hjemmel til å ilegge elektronisk
kontroll av et besøksforbud eller kontaktforbud dersom den forbudet retter seg mot, med
skjellig grunn mistenkes for brudd på forbudet, og elektronisk kontroll anses nødvendig for
at forbudet skal bli overholdt. Dermed vil påtalemyndigheten selv kunne ilegge omvendt
voldsalarm uten å gå via retten. Lovendringen trer likevel ikke i kraft før 1. juli i år.

Haugesund Høyre mener innsatsen mot partnervold må styrkes og at lovendringen som
gir påtalemyndigheten myndighet til å vedta omvendt voldsalarm bør tre i kraft så snart
som mulig. I arbeidet med å bekjempe volden vil vi sette ofrene først ved å forebygge
bedre, hjelpe bedre og sørge for at kunnskapen om faresignaler og avvergingsplikten er
kjent for alle som møter voldsutsatte.

Vedtak: Enstemmig vedtatt.



4. Resolusjonsforslag – Sør-Vest politidistrikt

Fra Veronica G. Kambe og Politisk utvalg
Til Haugesund Høyres årsmøte

I budsjettet for 2023 er politiet pålagt effektivisering og omdisponeringer på totalt 242
millioner kroner. Flere politiledere har uttrykt bekymring, spesielt er Sør-Vest politidistrikt
hardt rammet og påvirker bemanningen negativt. Per i dag er det 1,51 politiansatte per 1
000 innbyggere i vår region. Sør-Vest politidistrikt er et dynamisk område og det
rapporteres om begrenset kapasitet til å etterforske alvorlige saker med kjente
gjerningspersoner, mens mindre alvorlige saker må nedprioriteres enda mer. Mange
nyutdannede politifolk står uten jobb, og de som er igjen, vurderer å forlate jobben.

Politidistriktet selv uttrykker bekymring for den lave oppklaringsprosenten generelt og
spesielt for saker om mishandling i nære relasjoner og voldtekter. Med en
oppklaringsprosent på 37,2 prosent, det nest dårligste resultatet i landet, er reaksjon
nødvendig. Bare Oslo har en lavere oppklaringsprosent.

Innbyggerne i Rogaland vil oppleve lengre behandlingstider for saker, redusert
tilstedeværelse, og lengre ventetid når de kontakter politiet for oppdrag. Dette skjer
samtidig som uroen i verden er stor, faren for terror kan øke, ungdomskriminaliteten stiger,
og mange frykter lignende tilstander som i Sverige.

Haugesund Høyre vil:

● Snu utviklingen og øke antall politifolk i politidistriktene
● Endre ressursfordelingsmodellen slik at Rogaland og sør-vest politidistrikt kommer

bedre ut og får flere politibetjenter
● Øke ressurser til etterforskning og oppklaring.
● Ha mer synlig politi i hele politidistriket.
● Ha en langtidsplan for politiet med offentlig debatt og utredninger om politiets rolle.
● Utfordre til utarbeidelse av en fireårig langtidsplan med tilhørende økonomiplan og

et investeringsbudsjett adskilt fra driftsbudsjettet.
● Øke kompetansen innen ungdomskriminalitet og beredskap mot radikalisering.
● Utarbeide en langtidsplan for politiet der man også ser på politiets rolle i en større

sammenheng

Vedtak: Enstemmig vedtatt



6. Resolusjonsforslag - for raskere saksbehandling i planetaten

Fra Tor-Kjell Bergjord, Plan-og miljøutvalget
Til Haugesund Høyres årsmøte

Høyre ønsker at innbyggerne skal bli mottatt i Ja-kommuner. Hvorav saksgang, herunder
behandlingstid, veiledning og positiv kommunikasjon skal være grunnleggende for kjapp
saksbehandling i planetatene. Det oppleves dessverre at dette i altfor stor grad ikke er
hverdagen. I tillegg er kommunene belastet med alt for mange gamle reguleringsplaner,
som også er et hinder for saksgangen. Selve søknadsprosessen, og klageinstansen i de
enkelte kommunene, er variable, og bør derfor gås opp for å finne beste multiplum for
effektiv og god saksbehandling, som tjener både innbyggerne og etatene best mulig.

Derfor har Høyre som formål å få satt i gang prosesser for kjappere saksbehandling.

Haugesund Høyre vil

● Sette ned to utvalg. Et fra innbyggere/politikere, og et fra adm, som skal jobbe med
samme spørsmål, med formål få på plass en raskere saksbehandling. Mål er en
JA-kommune som ønsker å legge til rette for nye og eksisterende
innbyggere/næringslivsbedrifter til/i Haugesund. Dette gjennom god
kommunikasjon, kjapp og ryddig saksbehandling.

● Ha på plass MIN KOMMUNE på lik linje som MITT HJEM som Haugaland Kraft har.
● Ha på plass et delegeringsreglement som tilsier større politisk styring.
● Være pilotkommune for å rydde opp i alle byens reguleringsplaner.

Vedtak: Resolusjonen oversendes Gruppestyret for videre behandling. (Enstemmig)



7. Hva nå med Landmandstorget eller Steinparken på folkemunne?

Forslag til uttale fra årsmøtet i Haugesund Høyre 12. januar 2024
Fra Harald Østensjø

Landmandstorget midt i Haugesund sentrum skal nå utvides og fornyes, og da er tiden
inne for å tenke nytt. Årsmøtet i Haugesund Høyre mener at Landmandstorget skal være
et levende sted med mange mennesker som handler og trives. Haugesund sentrum har nå
en fin utvikling, men mange savner likevel et ordentlig torg i sentrum, hvor vi kan få kjøpt
ferske matvarer som grønnsaker, egg, honning, fisk, kjøtt og all slags andre godsaker
regionale produsenter tilbyr. Et moderne torg, f. eks. med en torghall, vil styrke sentrum og
byens profil.

Årsmøtet i Haugesund Høyre vil derfor be bystyregruppen om å vurdere et initiativ overfor
kommuneadministrasjonen for å se om det kan la seg gjøre å få etablert et torg som nevnt
ovenfor. Kanskje kan dette bli et spleiselag mellom Haugesund kommune og
eiendomsselskaper og næringslivet for øvrig? Arkitektfirma i byen kunne kanskje gjort en
jobb med skisser o. l.?

Vedtak: Resolusjonen oversendes Gruppestyret for videre behandling. (Enstemmig)


